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Møde i Repræsentantskabet for Professionshøjskolernes Censorsekreta-
riat  
 

Tid: Tirsdag den 5. september 2023 kl. 11.00-14.00  
Sted: SDU, Campus Kolding, Universitetsparken 1, 6000 Kolding – lokale 51.09 
 

Dagsordenspunkt Referat 

Drøftelse Beslutning/ 
opfølgning/ansvarlig 

 
1. Velkomst v/Louise Liljensøe An-

dresen  

 

Velkommen.  

 
2. Godkendelse af dagsorden v/Lou-

ise Liljensøe Andresen (beslut-
ningspunkt)  

 

Ingen bemærkninger. 
 
 

Godkendt. 

 
3. Godkendelse af sidste referat 

v/Louise Liljensøe Andresen (be-
slutningspunkt)  

 

Ingen bemærkninger indkommet og ingen bemærkninger på 
mødet. 

 

Godkendt. 

 
4. Brugertilfredshedsundersøgelse 

v/Steen Hundborg (drøftelse) 
Censorformanden for sygeplejer-
skeuddannelsen foreslår, at sekre-
tariatet mindst hvert andet år af-
vikler en “brugertilfredshedsun-
dersøgelse”, hvor censorformand-
skaberne har mulighed for at eva-
luere sekretariatets ydelser og 
samarbejde. Formålet er at drøfte 
og evt. kvalitetsudvikle ydelser og 
samarbejde.  
 

Der blev udtrykt generel høj tilfredshed med sekretariatets 
ydelser. Det blev drøftet, hvorledes en brugerundersøgelse 
kunne bringe nye perspektiver og områder frem, som et 
supplement til løbende dialog og dialog på repræsentant-
skabsmøderne. 

Der var bred enighed blandt censorformandskaberne om at 
gennemføre en brugertilfredshedsundersøgelse for at vur-
dere, om denne giver værdi, udover den mulighed censor-
formandskaberne har for at tage direkte kontakt til sekreta-
riatet og fremsætte punkter til repræsentantskabsmødet. 

Formanden for styregruppen 
for det administrative fælles-
skab for Censorsekretariatet 
tager drøftelsen med videre, 
vurderer om en brugerunder-
søgelse kan tænkes ind i an-
dre opgaver og vurderer om 
det giver tilstrækkelig værdi. 
Repræsentantskabet oriente-
res herefter. 

 
5. ChatGPT og AI v/Alexander von 

Oettingen (orientering) På fore-
spørgsel orienterer Alexander om 
Rektorkollegiets foreløbige 

Rektorkollegiet har drøftet emnet ChatGPT og andre AI ro-
botter og diskuteret, hvordan man skal forholde sig til 

 

Lembckesvej 3-7  
6100 Haderslev  
Tlf.: 72 66 51 60  
censor-it@ucsyd.dk 
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behandling af emnet og sektorens 
videre arbejde.  

 

fænomenet i forhold til eksamensgennemførelse m.v. Der er 
i forbindelse hermed nedsat en arbejdsgruppe. 

Der blev udtrykt tilfredshed med, at der er et arbejde i gang. 
Censorformandskaberne får jævnligt henvendelser omkring 
emnet, og henviser til ledelsen på institutionerne. 

Drøftelse af censors rolle, når der er mistanke om plagiat og 
snyd. 

 
6. Valg af DPO v/Martin Nors Han-

sen (drøftelse) Censorformanden 
for ADM/SKAT/SAK har rejst et 
spørgsmål i Uddannelses- og 
Forskningsstyrelsen vedr. valg af 
DPO. Såfremt spørgsmålet er af-
klaret inden repræsentantskabs-
mødet, drøftes dette. Såfremt 
spørgsmålet ikke er afklaret, fra-
falder punktet.  

 

Styrelsen har endnu ikke besvaret spørgsmålet.  

 
 
 

Punktet frafaldet. 

 
7. Karaktermateriale v/Martin Nors 

Hansen (drøftelse) Censorforman-
den for ADM/SKAT/SAK ønsker 
drøftelse af procedure for udleve-
ring af karaktermateriale.  

 

Der er via en aktindsigt til professionshøjskolerne udleveret 
karaktermateriale til et censorformandskab.  

Der er enighed om, at karakterer skal udleveres ved aktind-
sigt, men der er uenighed om, hvorvidt karakterstatistikker 
skal indgå i censorformandskabernes årsberetninger.  

 

Formanden for styregruppen 
for det administrative fælles-
skab for Censorsekretariatet 
søger vejledning hos Uddan-
nelses- og Forskningsstyrel-
sen (UFS) om spørgsmålet.  

 
8. Mødeformer v/Alexander von 

Oettingen (drøftelse) Evaluering 
af de anvendte mødeformer (vir-
tuel og fysisk) ved møder i Repræ-
sentantskabet.  

 

 

Videre drøftelse fra seneste repræsentantskabsmøde.  

Der er enighed om, at den nuværende struktur med både fy-
siske og virtuelle møder fastholdes, men at tungere emner 
om muligt gemmes til de fysiske møder.  

Der kom forslag om, at censorformandskaberne på skift kan 
præsentere relevante emner/temaer på de fysiske møder, 
samt at der på fysiske møder også skal være tid til at net-
værke – både for censorformandskaberne og for sekretaria-
tets medarbejdere.  

Det blev aftalt som udgangspunkt at holde møderne fysisk 
hver anden gang, og hver anden gang online, men at mødet 
kan ændres til online, hvis dagsordenspunkterne tilsiger det.  

Ved online møder opfordres til god mødedisciplin f.eks. 
tændt kamera etc.  

Den nuværende mødestruk-
tur fastholdes. 
 
Mødet i september flyttes til 
oktober, så det ikke rammer 
studiestart og deraf følgende 
parkeringsproblemer. 

Tungere emner drøftes på de 
fysiske møder. 

 
9. Næste møde (beslutningspunkt)  

Forslag til næste møde (afholdes 
virtuelt): onsdag den 13. marts 
2024 kl. 9-11. Mødet afkortes, 
hvis dagsordenen tillader det. 

 

Ingen kommentarer. Næste møde afholdes online 
onsdag den 13. marts 2024 kl. 
9-11. 

 
10. Eventuelt 

 

Intet at bemærke. 
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Der kom efterfølgende kommentarer til referatet, som kan udleveres ved henvendelse til Censorsekretariatet. 

Deltagere:  
 

 Søren Smedegaard, Læreruddannelsen, Ledernetværksrepræsentant 
 Benedikte Vilslev Petersen, Læreruddannelsen, Medlem af censorformandskabet 
 Benny Jacobsen, Voksenunderviseruddannelsen, Medlem af censorformandskabet 
 Heidi Høgh Frederiksen, Radiografuddannelsen, Medlem af censorformandskabet 
 Sonja Svendsen, Pædagoguddannelsen, Medlem af censorformandskabet 
 Jakob Egeris Thorsen, Kristendom, kultur og kommunika�on, Medlem af censorformandskabet 
 Karin Ladeby, Psykomotorikuddannelsen, Medlem af censorformandskabet 
 Mar�n Nors Hansen, Administra�onsbacheloruddannelsen; Professionsbachelor i skat; Sundhedsadministra�v koordinator, 

Medlem af censorformandskabet 
 Niels Kühl Hasager, Event management og økonomi, Medlem af censorformandskabet 
 Ole Chris�an Graversen, Den offentlige lederuddannelse; Diplomuddannelsen i ledelse; Ingeniørernes lederuddannelsen, 

Medlem af censorformandskabet 
 Steen Hundborg, Sygeplejerskeuddannelsen, Medlem af censorformandskabet 
 Steffen Svendsen, De social- og samfundsfaglige diplomuddannelser, Medlem af censorformandskabet 
 Susanne Klit Sørensen, Specialuddannelsen �l sundhedsplejerske, Ledernetværksrepræsentant 
 Tanja Lucia Sørensen, Specialuddannelsen i psykiatrisk og børne-/ungepsykiatrisk sygepleje, Medlem af censorformandska-

bet 
 Trine Andresen, Teks�ldesign, -håndværk og formidling, Medlem af censorformandskabet 
 Alexander von Oe�ngen, Rektorkollegiet, Rektor på UC Syd 
 S�ne Bilstrup Rask, Direk�on, Ressourcedirektør ved UC SYD 
 Louise Liljensøe Andresen, Censorsekretariatet, Sekretariatsleder 
 Mete Skovfoged Hansen, Censorsekretariatet, Administra�v koordinator 
 Susanne Andersen, Censorsekretariatet, Administra�v koordinator 
 Ulla Arreborg, Censorsekretariatet, Administra�v koordinator - Referent 
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